



## خالد حنفي يشارك في القمة العالمية لتشجيع التجارة والاستثمار 2023 في الصين: تعزيز العلاقات العربية في مجال سلاسل الامداد والتوريد العالمية للانفتاح على مزيد من الاسواق العالمية

الاسواق العربية والصينية نحو مزيد من الاسواق العالمية ولا سيما في قارة افريقيا واوربا واميركا اللاتينية.

ورأى أن اليوم لدينا فرصة استراتيجية هامة من اجل تعزيز علاقتنا في مجال سلاسل الامداد والتوريد العالمية، فالى جانب تعزيز مجالات التجارة في ما بيننا، فان تعزيز تعاوننا الحيوي والاستراتيجي في قطاعات ذات قيمة مضافة سوف يعزز جهودنا المشتركة في فتح الباب امام الاستثمار في مجالات الطاقة المتجددة والطاقة النووية والاقتصاد الرقمي والبلوك تشين وغيرها من القطاعات التي تتماهى مع متطلبات مع الثورة الصناعية الرابعة والثورة الرقمية الثانية.

وثنى امين عام الاتحاد الدور الذي تلعبه ccpit، منوها بالعلاقة الوثيقة القائمة بينها وبين اتحاد الغرف العربية، لافتا الى اهمية الحدث الذي سوف يتم تنظيمه بين الجانبين في المملكة العربية السعودية بالتعاون مع اتحاد الغرف السعودية، خلال الفترة بين 11 و 12 حزيران (يونيو) المقبل، مشددا على أن مؤتمر رجال الاعمال العرب والصينيين يعتبر حدثا استراتيجيا ينبغي على الجانبين العربي والصيني وضع كل الامكانات من اجل نجاحه، بما يودي الى رفع مستوى العلاقات الاقتصادية الثنائية بين الجانبين.

المصدر (اتحاد الغرف العربية)

نوه امين عام اتحاد الغرف العربية، خلال مشاركته في القمة العالمية لتشجيع التجارة والاستثمار 2023، التي عقدت في الصين، حضوريا وافتراسيا وحظيت بحضور نائب رئيس وزراء جمهورية الصين الشعبية، وبمشاركة حاشدة من رؤساء الدول والوزراء ورؤساء عدد من المؤسسات الاقتصادية الدولية مثل البنك الدولي وصندوق النقد الدولي، فضلا عن رجال الاعمال من الصين والدول العربية والاجنبية، بعمق العلاقات التي تجمع بين الدول العربية وجمهورية الصين الشعبية "حيث وصل حجم التبادل التجاري بين الصين والمنطقة العربية الى حوالي أربعمائة مليار دولار"، مشددا على أنه على الرغم من هذا التقدم الهائل في حجم التبادل التجاري، ولكن نحتاج الى تحويل هذه العلاقة من واقعها الحالي التقليدي القائم على الاستيراد والتصدير الى شراكة استراتيجية بحكم ما يتمتع به الجانبان من مقومات اقتصادية تنافسية كبيرة.

واكد أن الصين تعتبر شريك اقتصادي كبير بالنسبة للبلدان العربية، لافتا الى اهمية مبادرة "طريق الحرير" التي اطلقتها الصين قبل عدة سنوات، معتبرا ان لدى الصين موانئ استراتيجية كما الحال لدى بعض البلدان العربية، ويمكن للصين من خلال مبادرة الحزام والطريق بناء موانئ استراتيجية في عدد من البلدان العربية التي لديها منافذ بحرية استراتيجية سواء في مصر او المغرب او الامارات والسعودية، وذلك بما يساعد على فتح



**Khaled Hanafi participates in the World Summit for the Promotion of Trade and Investment 2023 in China: Strengthening Arab Relations in the Field of Global Supply Chains to Open up to More Global Markets**

The Secretary-General of the Union of Arab Chambers, during his participation in the World Summit for the Promotion of Trade and Investment 2023, which was held in China, physically and virtually, which was attended by the Deputy Prime Minister of the People's Republic of China, with the participation of a crowd of heads of state, ministers, and heads of a number of international economic institutions such as the World Bank and the International Monetary Fund, as well as businessmen from China and Arab and foreign countries, noted the depth of relations between Arab countries and the People's Republic of China. Trade exchange between China and the Arab region to about four hundred billion dollars," he said, stressing that despite this tremendous progress in the volume of trade exchange, we need to transform this relationship from its current traditional reality based on import and export to a strategic partnership by virtue of the great competitive economic elements of the two sides.

He stressed that China is a major economic partner for Arab countries, pointing to the importance of the "Silk Road" initiative launched by China several years ago. Considering that China has strategic ports as is the case in some Arab countries, and China can through the Belt and Road Initiative build strategic ports in a number of Arab countries that have strategic seaports. Whether in

Egypt, Morocco, the UAE, and Saudi Arabia, in a way that helps open Arab and Chinese markets towards more global markets, especially in Africa, Europe, and Latin America. Dr. Hanafi believed that today we have an important strategic opportunity to strengthen our relationship in the field of global supply chains and supply. In addition to enhancing the areas of trade between us, strengthening our vital and strategic cooperation in sectors of added value will enhance our joint efforts in opening the door to investment in the fields of renewable energy Nuclear energy, digital economy, blockchain, and other sectors that meet the requirements of the fourth industrial revolution and the second digital revolution.

The Secretary General of the Union valued the role played by the CCPIT, noting the close relationship between it and the Union of Arab Chambers. Pointing to the importance of the event that will be organized between the two sides in the Kingdom of Saudi Arabia in cooperation with the Federation of Saudi Chambers, during the period between 11 and June 12. Stressing that the Arab and Chinese Businessmen Conference is a strategic event that the Arab and Chinese sides should put all capabilities for its success, leading to raising the level of bilateral economic relations between the two sides.

**Source (Union of Arab Chambers)**